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Zasady pisowni RZ

WYJĄTKI:

1.

2.

RZ piszemy w zakończeniach: -arz, -erz, np.:

RZ wymienne na r, np.:

RZ po spółgłoskach: p, b, t, d, k, g, ch, j, w, np.:

RZ niewymienne, np.: 

3.

4.

5.

drewnofutro góra trojepióro

drzewofutrzany górzysty trzypierze

3
orły

orzeł

morski

morze

wiatr

wietrzyk

chmura

chmurzy się

przeciąć brzoskwinia trzmiel drzwi krzesło

grzebień

p b t d k

g

WYJĄTKI!
Pszczyna, pszenica,

pszczoła

WYJĄTKI!
kształt, bukszpan,

kszyk - ptak

chrzan spojrzeć wrzask

ch w
WYJĄTKI!

wszystko, zawsze,
wszędzie, pierwszy

j

pszczoła, pszenica, Pszczyna, kształty, bukszpan, kszyk - ptak, 
pierwszy, wszystko, zawsze, wszędzie

RZ piszemy w zakończeniach: -mierz, -mistrz, np.:
kątomierz, Sandomierz, ciśnieniomierz, zmierz-mierz

-mistrz zegarmistrz, burmistrz, wicemistrz 

DO ZAPAMIĘTANIA: 
-aż
-eż

pejzaż, garaż, makijaż, tatuaż, bagaż, bandaż, witraż, kolaż, masaż
jeż, odzież, papież, odśwież, beż, kradzież

twarz wachlarz kalendarz kałamarzkorytarz

2024

Sobota

LUTY

Filipa, Danuty

rycerz harcerz pasterz tancerz talerz kołnierznietoperz jeżozwierz

-erz
wypierz

piekarz kucharz pisarzpiłkarzlekarz

9-arz

burza, rzeka, wierzba, jarzębina, orzechy, korzenie, warzywa, rzodkiewka,
rzepa, rzeżucha, rzepak, zwierzęta, tchórz, piskorz, węgorz, jarzeniówka,
odkurzacz, rzutka, rzędy, narzędzia, rzeźba, rzęsy, porzeczka, uderzyć


